
Desítky lidí v krojích a stovky přihlížejících o víkendu přišly vKyjově na Hodonínsku
namartinské hody. Pro Kyjov, který leží v národopisné oblastimoravského Slovácka,
jsou hody nejdůležitějším folklorním svátkem roku.

v kinech od 14. listopadu
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Chasa v krojích
to roztančila
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Vsadili na nejviditel-
nější tvář. Má to
ale své ale, říkají
politologové.

Ještě před volbou šéfa Pirátů
a jeho zástupců Ivan Bartoš
mluvil o tom, že nové vedení
by straně mělo dát nový im-
pulz a snažit se rozptylovat
obavy lidí z budoucnosti. Ty
se podle už bývalého předse-
dy Pirátů, který stál u jejich
vzniku, naplno rozvinuly za
covidu. Piráti si v sobotu zvoli-
li ZdeňkaHřiba, pražského ex-
primátora a současného rad-
ního pro dopravu hlavního
města. Podle politologů si Pi-
ráti zvolili viditelnější tvář.
Hřib porazil bývalého sená-

tora Lukáše Wagenknechta.
Experti na českou politiku tvr-
dí, že Hřib může často půso-
bit solitérsky, sebestředně, až
arogantně. Pirátům mohou
uškodit i kauzy, které se
v hlavním městě prošetřují,
týká se to problematiky nej-
větší městské firmy v Česku –
Dopravního podniku. Podle

politologa Milana Školníka
z Provozně ekonomické fakul-
ty České zemědělské univerzi-
ty v Praze volba Hřiba dává
smysl, protože Piráti po neú-
spěchu v letošních krajských
a evropských volbách mnoho
zástupců ve veřejných funk-
cích nemají. Problém by ale
mohl být, že Hřib je vnímán
jako součást politického esta-
blishmentu.Wagenknecht by
zřejmě více reprezentoval po-
litiku utvářenou odspodu, na
které Piráti vznikli, ale jako
člověk bez veřejné funkce by
měl těžší prosadit se napří-
klad v médiích. Hřib řekl, že
chce pracovat na tom, aby se
z Pirátů stala silná liberální
středová strana.

Ve vedení strany zůstala
pouze zastupitelka Telče
Hana Hajnová. Na pozici mís-
tostarostů jsou nově exradní
Olomouckého kraje Martin
Šmída a zakladatel organiza-
ce Hlídač státu Michal Bláha.
Žádný ze zbylých kandidátů
nezískal potřebný počet hla-
sů k tomu, aby se stal čtvrtým
místopředsedou, Piráti roz-
hodnou v on-line hlasování.
Zvolení Zdeňka Hřiba do

čela Pirátů spustilo také vlnu
odchodů. Stranu opouští tře-
ba Marcel Kolaja, který byl
v minulosti prvním místo-
předsedou a europoslancem.
„Strana se včera vydala smě-
rem, který mi není vlastní,“
oznámil. ČTK

Málo známé
Desítky dobrovolníků o víken-
du pomáhaly s náletovými
keři ve starém pískovém
lomu Písník u Sněžné na Žďár-
sku. Po ukončení těžby maji-
tel ponechal místo přirozené-
mu vývoji. Vznikly tady různé
tůně a biotop, kde žijí i vzác-
né druhy. ČTK

Nové vedení Pirátů – H. Hajnová, M. Šmída, Z. Hřib a M. Bláha ČTK

Nemovitosti - poptávka
• Oddlužení Vaší nemovitos-
ti, vyplatím dluhy, zástavy,
exekuce! Vykoupím Vaší ne-
movitost, peníze ihned! V ne-
movitostimůžete i nadále byd-
let. 737352730 287649

Hormon auxin
Čeští vědci budou zkou-
mat hormon auxin, kte-
rý hraje důležitou roli
při klíčení rostlin. Po-
chopení mechanismu
klíčení by mohlo v bu-
doucnu snížit ztráty v ze-
mědělství. K českým věd-
cům se připojí i jejich
kolegové ze Švédska, Ně-
mecka a Velké Británie.

Pompeje
proti návalu
Archeologický park
v Pompejích omezí
počet návštěvníků
na 20 tisíc denně v reak-
ci na svou rostoucí popu-
laritu. Podle představite-
lů parku je snížení lid-
ského vlivu na starově-
kou památku důležité
pro její zachování. Nové
omezení navazuje na
pokusy o kontrolu po-
čtu návštěvníků v dal-
ších italských lokali-
tách, které jsou oblíbe-
né turisty, například
v Benátkách. ČTK

inzerce
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NABÍDKA
PRÁCE

V případě zájmu
volejte
704 878 510

Ostraha objektů,
pravidelný příjem,
příspěvek na
dopravu.

Koupím spoluvlastnický podíl
na jakékoliv nemovitosti.
Rychle vyplatím nejvyšší
možnou cenu, veškerou
administrativu zařídím.
Celá ČR. Tel.: 605 15 11 11

Finance - nabídka
• VÝKUP ZLATA, zlatých šper-
ků, zubního zlata. Nejlepší vý-
kupní ceny, profes. přístup.
Hotovost do 20 min. AURUM
Brno, Slovákova 4, Brno.
Tel. 737427295288342

KRÁTCEHřib. Proč vyhrál?
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Ministr zemědělství
nepřímo obvinil vel-
ké mlékárny a pro-
dejce kvůli rostou-
cím cenámmásla.

„Za vysokými cenami másla
je zjevně část velkých mléká-
ren a prodejců, kteří se snaží
využít či zneužít situaci
na trhu před Vánocemi,“ řekl
ministr zemědělství Marek
Výborný v pořadu Partie Tere-
zie Tománkové v CNN Prima
News.Místopředseda ANOKa-
rel Havlíček v debatě uvedl,
že důvodem vysokých cen
jsoumimo jiné drahé energie
či daň z přidané hodnoty vyš-
ší, než je v jiných zemích.
Dále vysoké ceny za krmiva
a hnojiva. Výborný připo-
mněl, že výkupní ceny mléka
stouply jen o několik desítek
haléřů, problém podle něj
není na straně chovatelů

a farmářů. Míní, že obchodní
praktiky při prodeji potravin,
tedy například různé slevové
akce, jsou za hranou toho, co
jsou schopni spotřebitelé
unést a pochopit.
Máslo podle dat Českého

statistického úřadu dále zdra-
žuje. V říjnu stálo přibližně
68,80 koruny za běžnou kost-
ku o 250 gramech. ČTK

KONTROLY

Recyklace
fotovoltaiky
Společnost Dekonta spusti-
la v Kralupech nad Vltavou
linku na recyklaci foto-
voltaických panelů. Její
služby využívá například
společnost ČEZ. Roční ka-
pacita linky činí 2000 tun
panelů. Z každého z nich
umí vytřídit cenné kovy
(na snímku vlevo upro-
střed), sklo, plasty a další
suroviny, které poslouží
k využití v různých prů-
myslových odvětvích či při
výrobě nových panelů. ČTK

222
Kamiony za letošní půlrok
po českých silnicích přepra-
vily 221,8 milionu tun nákla-
du, tedy meziročně o sedm
procent více. Přepravily pět-
krát více nákladu než vlaky,
ty převezly 42,5 milionu tun
nákladu. Zprávu přinesl Čes-
ký statistický úřad. ČTK

13
Ceny starších domů ve tře-
tím čtvrtletí vzrostly mezi-
ročně ve všech větších čes-
kých městech až o 13 pro-
cent. Důvodem je kombina-
ce vyšší poptávky a menší
nabídky. V Praze starší
domy dosáhly 100 tisíc ko-
run za metr čtvereční. ČTK

inzerce

Výborný říká, že nemá
nástroje na ovlivnění cen
potravin.

• Příslušné kontrolní
orgány ale podle něj
mohou dohlédnout
na férovost. Bude chtít,
aby věc prověřily.

• Zástupci mlékáren i ob-
chodníků se již dříve proti
takové kritice ohradili.
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Nabídka platí do vyprodání zásob,max. do 30. 11. 2024, a to při uzavření smlouvy s tarifemNext 12 GB s výhodou v eShopu nebo aplikaciMůj T-Mobile na 2 roky a jejím dodržení.
Základní cena telefonu je 4 499,– Kč, sluchátek 1 499,– Kč. Více na t-mobile.cz/vanoce.

Samsung Galaxy
A15 5G
128 GB

1,–
Tarif Next 12 GB s výhodou

1,–

Sluchátka
od T-Mobilu
Powered by Baseus

Knovému telefonu
sluchátka za 1 Kč

1,–
Next 12 GB s výhodou

Samsung Galaxy

Next 12 GB s výhodouNext 12 GB s výhodou

Sluchátka
od T-Mobilu
Powered by Baseus

1,–v eShopu
výhodněji

KAMIONY

STARŠÍ A DRAŽŠÍ

Zneužívají
Vánoc, tvrdí
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Držitel mnoha divadelních
ocenění a nominací, brněn-
ský rodák Jan Sklenář vystu-
doval činohru na JAMU. V krá-
lovéhradeckémKlicperově di-
vadle, kde byl angažován Vla-
dimírem Morávkem, strávil
osmnáct sezon a nastudoval
sedmdesát rolí.
Od roku 2020 je členem

pražského souboru Divadla
v Dlouhé, kde ztvárnil řadu
postav, například Borise
v Konci rudého člověka, An-
děla ve Valčíku náhody, Krá-
lovnu noci v Kouzelné flétně,
Karla Vaše v Pravomilovi. Ak-
tuálně je obsazen do hlavní
role muzikálové komedie
Beetlejuice. Diváci ho však
mohou znát i z filmu Nuda
v Brně, seriálů Specialisté či
České století.

Jaký je váš Beetlejuice?
Beetlejuice je démon i klaun,
naprostý blázen! Všude kam
přijde, vnáší chaos. To ale pro-
to, že se mu nedaří najít lás-

ku a přátelství. Můj Beetlejui-
ce vychází ze mě. Hned na za-
čátku zkoušení mi režisér
Gabriel Barre řekl, abych se
americkému originálu zby-
tečně moc nepřizpůsoboval,
chtěl stavět postavu na mé
osobnosti. A tak se moje tělo
i hlasivky přizpůsobují potře-
bám Beetlejuice. Samozřej-
mě že jsem viděl Burtonův le-
gendární film i záznam
broadwayského představení,
a dokonce na něm i v Ameri-
ce byl. Oboje je pro mne ob-
rovskou inspirací, ale ani jed-
nu z verzí v Karlíně nekopíru-
jeme.

Jak k vám role přišla?
V podstatě jsem ji dostal jako
dárek k mým čtyřicátým pá-
tým narozeninám od ředitele
Hudebního divadla Karlín
Egona Kulhánka. Dal mi na-
hrávku broadwayského před-
stavení, abych se na ni podí-
val. A mně bylo rázem jasné,
že ji musím přijmout, proto-

že je to obrovská příležitost
a nesmírně zajímavýmuziká-
lový úkol.

Co bylo pak?
Začali jsme zkoušet. Přípravy
probíhají v několika fázích
už od loňského listopadu,
tedy trvají už celý rok. V prv-
ní etapě, od prosince
2023, jsme cizelovali kostým,
masku, pustili se do tvorby
marketingových materiálů.
Mezitím jsem začal chodit na
hodiny zpěvu, pohybu, zno-
vu oprašoval angličtinu. Ke
konci jara přišly pěvecké ko-
repetice a studium libreta.
V létě proběhlo hlavní zkou-
šení s americkým režisérem
Gabrielem Barrem, každý
den deset hodin. Pak byla
dvouměsíční pauza a po ní ná-
sledovaly individuální zkouš-
ky s Ondrou Brzobohatým. Je
to pro mne dosud nejnároč-
nější herecký úkol ve všech
směrech. Říká se, že je to asi
nejtěžšímuzikálová role, kte-
rá kdy byla napsána. Její roz-
sah je obrovský, vyžaduje ne-
skutečné nasazení a spoustu
dovedností – hereckých, pě-
veckých, pohybových. I proto
miHudební divadlo Karlín za-
jišťuje odborníky, s nimiž po-
stavu dotahuji do dokonalos-
ti: chodím na zpěv k Haně
Peckové, na popový tanec
kAndymuUrysiakovi, na pan-
tomimu k Markovi Zelinkovi
a posiluji s trenérem Jaku-
bem Prchalem.

Kdyžmluvíme o zpěvu, nako-
lik náročné je vše zvládnout?
Beetlejuice, tedy já, musí
zvládnout zazpívat spoustu
žánrů – od operního sopránu
přes rock, rap, šanson, jazz
až po metalový screaming,

který byl pro mne asi nejná-
ročnější, stejně jako práce
s českými texty.

A líčení a kostým?
Přijdu si jako Jekyll & Hyde.
Musím přiznat, že se mi asi
ještě nikdy nestalo, abych se
takhle proměnil. Maska a kos-
tým se mnou srostly, ta pro-
měna je osvobozující a inspi-
rativní. Vytvořili je výtvarníci
Michaela Horáčková-Hořejší
a René Stejskal. Musel jsem
se naučit sám pracovat
s maskou a dnes už jsem
schopný si nasadit pleš s paru-
kou a dolíčit do hodiny.

Prý jste trochu překvapil
i americké publikum jako
Beetlejuice…
Když jsme se s Ines Ben
Ahmed (postava Lydie) a s Leo-
šem Marešem byli podívat
na představení v Americe,
broadwayská verze muzikálu
cestovala po velkých měs-
tech USA a my byli v Atlantě,
rozhodli jsme se vejít do pub-
lika převlečeni a namasková-
ni za naše muzikálové posta-
vy. Strhli jsme na sebe obrov-
skou pozornost čtyř a půl tisí-
ce lidí v publiku. Totéž se opa-
kovalo na zápasu nejvyšší
soutěže NBA, kde jsme s Leo-
šem seděli na palubovce
v první řadě, a pořadatelé nás
zařadili do šotu na reklamní
kostce spolu s Ewanem
McGregorem a Anne Hatha-
wayovou.

Co vás přivedlo k herectví?
Už od dětství zpívám. Chodil
jsem do lidušky, kde jsem se
shodou náhod dostal k zásko-
ku ve zdejším divadelním
představení. Pak už mne uči-
telka dramatického souboru

nasměrovala na JAMU. Moje
první angažmá bylo v Klicpe-
rově divadle v Hradci Králo-
vé, kde jsem snil, že budu
hrát. A povedlo se. Strávil
jsem zde osmnáct sezon.
Tady jsem se také seznámil
s režisérskou dvojicí SKUTR
a za nimi pak také odešel
do Prahy, právě do Divadla
v Dlouhé, kde se stali umělec-
kými šéfy. Díky nim jsem
také okusil plenérové hraní
na Pražském hradě, kde mi
svěřili roli Romea po boku Te-
rezy Ramba, ale třeba i roli
Baghíra v muzikálu Divadla
Kalich Mauglí.

Jste víc herec, nebo zpěvák?
Asi se víc považuju za zpěvá-
ka. Sice jsem teď víc divadel-
ní a muzikálový herec, ale
brzy bych se chtěl k hudbě
vrátit a připravit vlastní hu-
dební album, koncerty. Mám
spoustu nápadů, jak si sen
o sólové dráze zpěváka spl-
nit, stejně tak jako koho
bych si k sobě do kapely při-
zval.

A co vy a režie, jak to jde do-
hromady?
Režie mě velmi baví. Je to ne-
smírně těžká, ale komplexní
disciplína. Už jsem si ji něko-
likrát vyzkoušel, mám za se-
bou i psaní úprav a scénářů.
Pro hradecké divadlo jsemdě-
lal představení Bez bab! aneb
Kutloch, které sklidilo velký
a dlouhodobý divácký zájem,
pro jaroměřské ochotníky Že-
nitbu, Lakomce a Rok na vsi.
Režíruji také v Českém roz-
hlase. Díky přátelství se So-
ňou Červenou jsme právě pro
Rozhlas natočili její knihy
Stýskání zakázáno a Stýskání
zažehnáno v mé režii. MET

R

www.zlataky.cz
Zákaznická linka +420 232 003 050PRAHA | BRNO | OSTRAVA | LIBEREC | KARLOVY VARY | ČESKÉ BUDĚJOVICE | BRATISLAVA | KOŠICE | BANSKÁ BYSTRICA

INVESTIČNÍ PŘÍLEŽITOST
OD ČESKÉ NÁRODNÍ BANKY

MORAVSKÁ TŘEBOVÁ
32 590 KČ

Kód produktu: 005799

ZAVÁDĚCÍ CENA

NOVINKA

SVATÝ VÁCLAV JEDNODUKÁT
9900 KČ

Kód produktu: 005816

MORAVSKÁ TŘEBOVÁ + OLOMOUC
66 700 KČ

Kód produktu: SA0005

ZLATÝ SBĚRATELSKÝ BALÍČEK

ZVÝHODNĚNÁ CENAVYPRODÁNO

Herec Jan Sklenář se objevil také v seriálu Specialisté. ARCHIV

inzerce

„Když má člověk touhu, musí za
ní prostě jít a neotáčet se zpět“



První pomocZ LÉKÁRNY

Chuť do života vám opět vrátí De-press. Ten obsahuje unikátní kombinaci bylin v čele s kozlíkem
lékařským pro správnou hladinu krevního tlaku a lepší zvládání stresu, a dále také meduňkou pro
celkové uvolnění a pozitivní náladu. Šafrán tyto účinky posiluje a urychluje jejich nástup a pomáhá

při pocitech úzkosti. Součástí doplňku stravy je také vysoká
dávka L-tryptofanu (zdroje tzv. hormonu štěstí), vitaminu
B6 a hořčíku pro snížení únavy a vyčerpání.

Nenechte se zavalit ŠPATNOU NÁLADOU!

Vsaďte na Capillus šampon proti lupům,
který díky jedinečnému složení zasaženou
pokožku okamžitě hydratuje, zabraňuje
jejímu vysychání a tím i další tvorbě nežá-
doucích lupů. Kombinace konopného oleje
a majoránky posiluje a zaceluje vlasovou
pokožku. Grepová semínka účinně bojují
s přemnoženými kvasinkami, a tak ulevují
od nepříjemného svědění.

Lupy… Bílé šupinky, které jsou
vidět nejen ve vlasech, ale často
i na oblečení. Navíc jsou dopro-
vázeny nekonečným svěděním.
Škrábáním a vyčesáváním je však
neporazíte. Vyhrajte boj s lupy
pomocí konopí!p

Naštěstí existuje účinné řešení. Osvědčený zdravotnický pro-
středek KARPAL AKUT FORTE ve formě mazání potlačuje
otoky, posiluje nervy ruky, omezuje bolestivost a zlepšuje
citlivost prstů.

Stop karpálním tunelům!
Neustálé opakování stereotypních pohybů způso-
buje utlačování nervů v úzkém místě přední strany
zápěstí. To vede k nepříjemnému mravenčení, pálení,
trnutí a bolesti v konečcích prstů a zápěstí ruky.

ro-
uje
uje

m!

ní,

Čtěte pečlivě návod
k použití a informace,
které se vztahují
k bezpečnému použí-
vání zdravotnického
prostředku.

Čtěte p
k použi
které se
k bezpe
vání zd
prostře

Přerůstají vám starosti a stres přes hlavu? Stále vám něco zvedá tlak? Pocity úzkosti
vám nedají spát? Na vše máme řešení!

Čtěte pečlivě návod k použití a informace, které se
vztahují k bezpečnému používání zdravotnického
prostředku.

Mějte vždy při ruce zdravotnický prostředek
STOPKAŠEL® Medical pastilky Dr. Weiss
obsahující unikátní směs 5 bylin, které pomá-
hají zmírnit příznaky běžných nemocí spoje-
ných s nachlazením, jako jsou kašel, bolest
v krku nebo chrapot. Pastilky zároveň vytvá-
řejí na sliznici úst a hrdla ochrannou vrstvu,
čímž zmírňují podráždění, kašel a snižují pocit
škrábání v krku. Pastilky jsou vhodné také pro
celiaky a těhotné a kojící ženy.

Rychlá úleva při kašli
a bolesti v krku
Nepříjemné pocity v krku, jako jsou škrábá-
ní a pálení, mohou během chladných dnů
postihnout každého. K tomu se často
přidává i nepříjemný kašel. Jak s projevy
nachlazení rychle skoncovat?

při pocitech úzkosti.
dávka L-tryptofanu
B6 a hořčíku pro sn

Lupy?
Porazte je
konopím!

INZERCE
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Třetí sezona Advokáta je
na tompo intelektuální strán-
ce podobně jako ty předchozí.
Její nevýhodou je fakt, že se
odehrává na plošemnohamě-
síců. Výhodou je naopak to,
že zde dostává více prostoru
postava právničky Andrey
Freemanové v podání cha-
rizmatické Yayi DaCostaové.
Bohužel se však vytratilo to
nejpodstatnější – drajv a leh-
kost, s nimiž uměli tvůrci pra-
covat v předchozích řadách.

Třetí řada Advokáta se zve-
dá z popela až ve své závěreč-
né třetině, kdy jde opět koneč-
ně o napínavou podívanou.
Nesměla proto chybět v naší
internetové rubrice Strážce
streamu.

MickeyHallermladší je lite-
rární postava vytvořená Mi-
chaelem Connellym v roce
2005. Konkrétně se tak stalo
v románu Advokát. Od té
doby se Hallerova postava ob-
jevila v dalších čtyřech pokra-
čováních. Právník z Lincolnu,
jak se ústřednímu obhájci pře-
zdívá, je přitom jakýmsi neofi-
ciálním bratrem jiného seriá-
lového borce – detektiva
Bosche, jehož trampoty s kri-
minálníky lze sledovat
na platformě Prime video.

Já osobně vám to vřele do-
poručuji, protože po kvalita-
tivní stránce jde o velice solid-
ní práci. Ta je dokonce o pár
levelů zajímavější a zábavněj-
ší než některé seriálové patá-

lie Mickeyho Hallera. To, že
jsou Connellyho díla
pro streamovací platformy
jako dělaná, potvrzuje i letoš-
ní úspěch kriminální minisé-
rie Nedostatek důkazů. Tu
uvedla internetová televize
Apple TV+ letos v létě a v hlav-
ní roli zde zářil Jake
Gyllenhaal.

Brácha odMcBealové
Ale zpět k Advokátovi z Lin-
colnu. Moderní seriálovou
adaptaci jeho literárních patá-
lií dostal opět na starost, po-
dobně jako v případě předcho-
zích dvou řad, zkušený seriá-
lový tvůrce David E. Kelley.
Tedy muž, který stál za tako-
vými právnickými seriálový-
mi hity jako Ally McBealová
a Kauzy z Bostonu. O úspěš-
ných Sedmilhářkách i trochu
pitomém, nicméně úspěš-
ném Mělas to vědět nemluvě.
Na webu Česko-Slovenské fil-
mové databáze se momentál-
ně dočtete, že je nová třetí sé-
rie Advokáta i přes poněkud
topornější první půlku a ote-
vřený konec opět příjemným
pokoukáním. Hodnocení pře-
sahuje červených osmdesát
procent a chválí se tu nejen
emocionální rámec nové sezo-
ny, ale i herecký výkon ústřed-
ního hrdiny či představitele
detektiva Neila Bishopa –
skvělého Holta McCallanyho.

Tentokrát je to osobní
Asi vámneušlo, že jsem v tom-
hle článku ještě neměl čas na-
stínit děj aktuální řady. Není
přitom zrovna dvakrát složitý.
Mickey se tentokrát rozhodne
hájit člověka obviněného z
vraždy jeho kamarádky a býva-

lé klientky Glorie Daytonové,
kterou známe z předchozích
řad také jako sexuální společ-
nici Glory Daysové. Tenhle pří-
pad se ho osobně týká, což se
posléze nepěkně zvrhne poté,
co Haller šlápne na kuří oka
několika nebezpečným li-
dem. Ústřední Advokát tedy
po pár epizodách fasuje nejen
obrněné auto, ale i bodyguar-
da z drogového kartelu.

Manuel Garcia-Rulfo
jakoMickey
Pořád je to ale starý známý
Mickey, takže se vrací i jeho
exmanželka Maggie (Neve
Campbellová). Za plus považu-
ji fakt, že se v nejnovějším
Hallerově dobrodružství ohře-
je podstatně méně než v pří-
padě předchozích řad. Asis-
tentka, respektive novopeče-
ná právnička Lorna (Becki
Newtonová), motorkářský
právní vyšetřovatel Cisco (An-
gus Sampson) a další mně
osobně protivné postavy mají
naopak prostoru někdy až pří-
liš. To ale není hlavním kame-
nem úrazu aktuální sezony.

Dokoukáte to?
V novém Advokátovi v nepo-
slední řadě absentuje atraktiv-
ní ústřední linka, která by děj
propojila od prvního do desá-
tého dílu. V předchozích řa-
dách byl takovou jednotící lin-
kou soudní proces, který se
táhl od začátku do konce.
V případě této sezony se vše
podstatné rozjede, jak jsem
již nadnesl výše, až v druhé
polovině. Konec to za mě dost
zachraňuje, je ale otázkou,
zda to až sem méně trpělivý
divák zvládne dokoukat. Mně
se to povedlo. Vám by možná
nemuselo.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Advokát z Lincolnu jezdí samozřejmě v lincolnu. NETFLIX

Strážce streamu hlásí
návrat hitu Advokát

inzerce

Právník Mickey Heller s tváří americko-mexického herce Manuela
Garcii-Rulfa řádí na Netflixu už potřetí. První řada seriálu Advokát
byla tehdy příjemným překvapením. Co ale nyní nová řada třetí?
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Hudebník, písničkář a záro-
veň dlouholetý přední český
karikaturista Mirek Kemel
pokřtí 27. listopadu v praž-
ském Paláci Akropolis
za účasti několika hostů včet-
ně Vladimíra Javorského
nebo Ivana Trojana nové al-
bum pojmenované Mordyjé.

Mirek Kemel, autor,
pro kterého hudba představu-
je niterný únik od každoden-
ního vymýšlení vtipů o dneš-
ním světě a politice, natočil
pátou studiovou desku se svo-
jí stálou kapelou.

Tematicky velmi pestré al-
bum nabízí oproti starším
deskám více rychlých písni-
ček, ale nechybí typicky lyric-
ké a zadumané skladby. Po-
sluchači zde najdou jak písně
nové, které reagují na součas-
ný stav světa, tak starší a lyrič-
tější, které hudebníci oprášili
a vytáhli znovu na pódia
v nové podobě. Všechny mají
ale společné poetické, jemné
a introvertní texty Mirka Ke-
mela.

Proč názevMordyjé?
Podle titulní skladby. Písnič-
ka Mordyjé reflektuje součas-
nou dobu, pocity obav, stra-
chu, ztráty jistot a z toho pra-
menící touhu utéct od toho
všeho před světem, sebou sa-
mým. Není to ale prvopláno-

vé, v písničce je to schované,
lze to vnímat i jinak, a to mě
baví. Písnička není o smutku
a stýskání si, jde spíše
o vzdor… Slovo Mordyjé má
zajímavý původ. Údajně ho
jako první použil Voltaire
coby parafrázi na slovo Mon-
dieu. V našich zemích prý zů-
stalo po napoleonských vál-
kách.

Jaký je rozdíl, vývoj oproti
předchozímualbu? Nebo
i dřívějšímdeskám?
Předcházející album Vlčí sto-
py mi natočil Petr Ostrou-
chov se svou kapelou Blue
Shadows. Nové CD Mordyjé
je kapelovýmprojektem, stej-
ně jako CD Ryby, raci vydané
v roce 2018. Producentem je
opět náš kytarista Vlastimil
Konopiský. Za těch šest let
jsme se jako kapela zvukově
i nástrojově posunuli. K elek-
trické kytaře a bicím jsme při-
dali klávesy. Na CD vystupuje
řada hostů zvučných jmen:
Oskar Török, Josef Štěpánek,
Miloš Dvořáček, Martin No-
vák, Ondřej Konrád, Michal
Nejtek. Samozřejmě na desce
hraje a zpívá kamarád Vladi-
mír Javorský, kterýmě prová-
zí od samých počátků. A jsem
moc rád, že nám svůj kouzel-
ný hlas propůjčila opět i skvě-
lá Marie Puttnerová.

Jaké jsou ty texty na novém
albu? Co odráží? Nějaké spo-
lečné téma, náladu? Jaké pří-
běhy, vymyšlené, skutečné?
Tematicky je album velice
pestré. Jsou na něm písničky
nové, které reagují na součas-
ný stav světa, ale i písničky
starší, lyričtější, které jsme
oprášili a vytáhli znovu na pó-
dia v nové podobě. Oproti
starším deskám je na CD více
rychlých a našláplých písni-
ček. Pomalejší a zadumanější
tam ovšem nechybí.

Jak dlouho písničky vznikaly
a podílel se na hudbě
či textech někdo další?
Jsou tam nové i starší věci.
Od rozhodnutí album nato-
čit celý proces trval asi dva
roky. První singl z nového
CD i s klipem vyšel na jaře
loňského roku. Nejintenziv-

něji jsem na něm pracoval
na přelomu let 2023 a 2024.
Texty jsou všechnymé.Muzi-
ka převážně taky, na někte-
rých jsme ale pracovali spo-
lečně s Vlastou Konopiským
a TomášemGörtlerem. Muzi-
ku k písničce Kočička složil
Tomáš.

Pořád platí, že hudba je u vás
protipól každodenního vy-
mýšlení vtipů a karikatur? Ta
vaše niterná část vašeho já?
Ano, stále platí.

Napadají vás písně průběžně
– i při práci na vtipech? Nebo
na to potřebujete klid, vy-
pnout zprávy, večer?
Potřebuji klid, samotu a nála-
du, které nelze poručit…

Aděláte i karikatury hudební-
ků nebo kapel?
Naprosto výjimečně. Kdysi
jsemnakreslil členy své kape-
ly, někteří z nich se svou kari-
katurou moc spokojeni neby-
li. Asi bych to měl zase zku-
sit. Loni jsme ale vydali zpěv-
ník našich písní a ten jsem
ilustroval svými muzikant-
skými vtipy, které na koncer-
tech často vyprávím. MET

Vedle skládání textů
a hudby hraje autor
na akordeon, kytaru
a foukací harmoniku.

• Mordyjé je jeho pátou
studiovou nahrávkou,
předtím vydal alba
Krajem šel anděl (2011),
Nic víc (2014), Ryby, raci
(2018) a Vlčí stopy (2021).

MIREK KEMEL

Písničkář a karikaturista Mirek Kemel pokřtí novou desku Mordyjé 27. listopadu v Paláci
Akropolis. ZUZKA BÖNISCH

inzerce

Mondieu? Ne, Mordyjé!
Chystá se křest desky
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Říkají si specialisté
na únikové hry.
Firma Endorfin patří
v této zábavě mezi
pražské stálice.

Dramatická výprava do roku
1912. Srážka s ledovcem
a vaše loď se potápí v Atlantic-

kém oceánu mezi kusy ledo-
vých ker. Jste uvězněni v čás-
ti u motoru a cesta na palubu
je uzamčena. Máte hodinu
na záchranu života. Uniknete
z potápějícího se Titaniku?
Redakce deníku Metro vy-
zkoušela únikovou hru a... po-
dařilo se jí uniknout. Ale bylo
to o fous. Pomohl týmový
duch i to, že je občas nutné za-
stavit se a oddychnout.

Únikové hry jsou fyzické
dobrodružné hry, kdy se lidé
uzavření vmístnosti s ostatní-
mi účastníky hry musí dobře
zorientovat v daném prosto-
ru, najít stopy a indicie, vyře-
šit série hádanek a uniknout
z místnosti ve stanoveném
čase. Různé příběhy, jeden
prostor. Nejen záchrana z po-
tápějící se lodi Titanic, ale
také Freddyho noční můra,

dobrodružné Star Wars či
strašidelné Saw. Všechny úni-
kovky můžete vyzkoušet
v prostorách v Petrohradské
ulici v Praze, stačí vejít
do dvora.
„Únikových her v Praze je

více než sto. Já osobně jsem
jich navštívila mnoho, ať se
jednalo o fantasy únikové
hry, nebo hry na hororová či
historická témata. A která je
nejlepší? Záleží na zákazníko-
vi a jeho preferencích. Z mé
strany mohu nezaujatě říci,
že únikové hry u nás v Endor-
finu jsou výjimečné. Máme
nadčasová témata a prostře-
dí, kde se hosté cítí dobře
a po hře či před ní si mohou
dopřát něco dobrého z naše-
ho baru,“ říkámanažerka En-
dorfinu Adéla Rašková.
Mezi hrami tu měli i legen-

dární Márnici – návštěvník
musel uniknout z chladicího
boxu na mrtvoly. I tu deník
Metro před lety vyzkoušel
a bylo to pro opravdu silné po-
vahy.
„Úniková hra Márnice je

v současné době mimo pro-
voz z důvodu plánování obno-
vy této hry. Postupně plánuje-
me obnovit všechny, ale je to
dlouhý proces,“ říká Raško-
vá. Vytvoření únikové hry je
podle ní komplexní záleži-
tost, která vyžaduje spoustu
času a energie. „Vždy je na
čem pracovat a co zlepšovat.
V tuto chvíli již víme, jaké
mechanismy fungují nejlépe,
a určitě to pro nás bude do bu-

doucna snazší.“
I v Endorfinu musí sledo-

vat světové trendy v únikov-
kách. „Pokud chceme být
mezi těmi lepšími, tak musí-
me. Dovolím si tvrdit, že co
se týče trendů, určitě nejsme
pozadu. Naše únikové hry již
fungují na principu propraco-
vané technologie a to hráče
baví,“ pokračuje.
Tady nabízí i různé bonusy

k hrám, například prostory
na pořádání párty. „Ale také
třeba věrnostní kartičku, po
odehrání všech únikových
her host obdrží dárek. Ačkoli
to není přímý bonus, za mne
je velké plus to, že máme
všech pět her na jednommís-
tě, host tak může odehrát ně-
kolik her v jeden den. Vel-
kým benefitem je i dříve zmi-
ňovaný bar, se kterým jsem
se na únikových hrách nikdy
nesetkala. Hosté si tak mají
kde sdělovat své zážitky ze
hry nebo si dát něco na ku-
ráž,“ vysvětluje Adéla Raško-
vá. Únikové hry jsou podle ní
perfektním doprovodným
programem třeba firemního
eventu.
Češi jsou prý skvělí únikov-

káři. „Jsme zvědaví a hraví,
což je při hraní únikové hry
velkým benefitem. Logické
myšlení též Čechůmnechybí.
Proto u nás oceňují propraco-
vané mechanismy her. Ty
jsou přitom určené jak pro
dospělé, tak děti, a to je výho-
da. A k vybavení se zákazníci
chovají s úctou.“ PETR HOLEČEK

Úkolem hráčů v únikovce Star Wars je najít droida R2D2 a pomoci mu dostat se v záchrannémmodulu
na planetu Tatooine dříve, než se vojáci Impéria zmocní plánů na Hvězdu smrti, které ukrývá. 2x ENDORFIN

Únikovka Titanic stojí 1300 až 1500 korun a je to nejoblíbenější hra
v Endorfinu. A prý i skvělá na rande pro dva!

inzerce

„Češi jsou hraví.
A unikat se jim daří“
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Kulturní dům Ládví
zase skóruje.
V pátek zde chystá
Den zvířat s boha-
tým programem.

„Kromě Gumpa se návštěvní-
cimůžou těšit na koncert sku-
piny Kašpárek v rohlíku, ale
také na řadu zajímavých vy-
stoupení. A uvidí také mno-
ho živých zvířátek. Přímo
na pódiu kulturní dům přiví-
tá šikovné pejsky s jejich Dog
Dancing show, také mezi nás
zavítají terapeutická zvířata
– koza, slepice a možná i po-
ník,“ říká zastupitel Prahy 8
Martin Jedlička, který akci
v kulturním domě u stejno-
jmenné pražské stanice met-
ra C spoluorganizuje.
„Velice si vážíme toho, že

se akci rozhodl podpořit pan

Filip Rožek s Gumpem.
Namístě bude možné se s ob-
líbeným psím hrdinou vyfo-
tit nebo si nechat podepsat
knížku jeho páníčkem,“ dopl-
ňuje ředitelka KD Ládví Gab-
riela Málková. O tom, že
Gump bude nejen pro obča-
ny osmičky velkým tahou-
nem, nepochybuje, protože
i návštěvnost filmu o Gumpo-
vi v KD Ládví trhala rekordy.
Kromě již zmíněného pro-

gramu bude k vidění i ukáz-
ka králičího hopu, nebude
chybět řada workshopů, a to
jak vzdělávacích, tak zábav-
ných a hravých. Bohulibou
myšlenku celé akce ještě pod-
poruje fakt, že na místě bude
možné zakoupit keramické
a další výrobky od dětí z ne-
mocnice Bohnice, výtěžek po-
putuje právě na podporu zmi-
ňovaných terapeutických zví-
řat, ale také do tamějšího ko-
čičího útulku. MET

V rámci Dne zvířat se koná
i sbírka materiálu pro zá-
chrannou stanici pro volně
žijící zvířata, zvířata podpo-
rující pacienty v Psychiatric-
ké nemocnici Bohnice, Útu-
lek Bohnice – kočičí dome-
ček a Psí útulek Troja.

• Pomoc můžete nosit
každý všední den od osmi
do osmi hodin na vrátni-
ci KD Ládví (Burešova 2)
a vrátnici KD Krakov
(Těšínská 600).
Ocení tu granule a kon-
zervy pro psy, kočky a krá-
líky, pelíšky, piškoty,
pamlsky, hračky, hrudkují-
cí stelivo pro kočky, zrní
pro pěvce, pelety, ale
také přepravky a vodítka.

MET

Labutí jezero Royal London
Ballet poprvé v Česku
Nejslavnější balet – Labutí jezero – se u nás odehraje
poprvé v podání Royal London Ballet s mezinárodními
sólisty. Termíny jsou následující: 24. 11. Ostrava, 26. 11.
Brno a 27. a 28. 11. Praha. „Dílo od P. I. Čajkovského je
snad nejznámějším baletním dílem na světě a my jsme
moc rádi, že se nám podaří navázat na naši tradici vánoč-
ních baletních přestavení v Praze, Brně a Ostravě,“ říká
Květa Havelková z pořadatelské agentury JVS a dodává, že
producentský tým si dává záležet na velkolepém provede-
ní, při kterém bude v hlavních scénách jeviště zaplněné
ladnými labutěmi vznášejícími se na hladině jezera.
„Díky pohádkové atmosféře a velmi melodické hudbě je
představení navíc vhodné i pro starší děti,“ upozorňuje
Havelková na rodinný rozměr kulturního zážitku. MET

OLMAN SERVICE s. r. o. hledá do svého kolektivu
pracovníka/ci úklidu, která bude pečovat o čisté prostory na:

 Magistrátu města Brna
 Dětské nemocnici v Brně

 Úrazové nemocnici v Brně
 Psychiatrické nemocnici v Brně

Tato místa jsou určená právě pro osoby se zdravotním omezením.
Bližší informace na telefonu 734 360 001 a 730 186 797

nebo pište na mail: nabor@olman.cz.

POMŮŽETE?

PR
SO

U
P

Kašpárci i Gump
pomohou v Ládví
zvířatům

inzerce
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V dalekém Thajsku
začíná turistická se-
zona. Dobrodružněj-
ší povahy se mohou
vyhnout davům
a zamířit do hor.

Mr. Chan má svoji malou far-
mu nedaleko provinčního
městečka Mae Hong Son na
severozápadě Thajska. Chan
si tak jen říká, protože jeho
thajské jméno (Chakraphan
Prawinchaikul) je pro našin-
ce prakticky nevyslovitelné.
Zato zná okolní hory dokona-
le a čas od času do nich zájem-
ce s dobrodružnější povahou
vezme. A stojí to za to.
S příchodem listopadu při-

chází do Thajska nejpřívěti-
vější počasí z celého roku.
Teploty se až do února pohy-
bují pod 30 °C a ustávají kaž-

dodenní lijáky. Asijské krá-
lovství se v tuto dobu plní tu-
risty, takže není od věci na
pár dní opustit malebné ost-
rovy, nádherné pláže, odložit
dobře namíchaný koktejl
a přesunout se do hor.
Farma pana Chana připo-

míná spíše botanickou zahra-

du a o každém stromu a rostli-
ně je schopen dlouho vyprá-
vět. Leží také přímo na kraji
tropického lesa.
Chystáme se v horách tou-

lat tři dny, takže nezbytné
věci a jídlo je nutné vzít s se-
bou. Hned první den se něko-
lik hodin brodíme horskou

říčkou, protože jinudy to ne-
jde. Pak nás čeká stoupání,
než dorazíme do vesnice obý-
vané národem Karenů.
Žádná elektřina, žádný sig-

nál. Večeře se připravuje na
ohni. Další den už jdeme jen
do kopce, než se vyškrábeme
do osady skládající se ze tří

stavení z bambusu. Sem už
nevedou žádné silnice a na
místo se lze dostat jen pěšky.
Tady už je člověk téměř

mimo civilizaci. Spojení
s okolním světem jen přes vy-
sílačku. Ale klid a dechberou-
cí výhledy do okolí nahradí
jen máloco. VILÉM JANOUŠ

Karenská žena opravuje bambusový plot u svého stavení. Do vesnice
nevede žádná elektřina.

DEŠIFROVANÉ
ZÁHADY III.

premiérová třetí série oblíbeného seriálu
o nevyřešených záhadách Ameriky

od 12. 11.
vždy v úterý a ve čtvrtek od 20:30

od 12. 11.
vždy v úterý a ve čtvrtek od 20:30

Výprava s panem Chanem vede i korytem horské říčky, na níž je řada
vodopádů. Pod nimi se lze příjemně osvěžit. 2x METRO

inzerce

Jiné Thajsko. Tropické hory jsou
bez davů a okouzlí přírodou
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V pražském
Rudolfinu už brzy
zazní hudba z her
Mortal Kombat či
Super Maria.

Melodie nejslavnějších video-
her s živým hraním sedmde-
sátičlenného orchestru Sym-
phony Orchestra Prague
a sbory Bohemian Choir

Prague a Boni Pueri zazní už
21. listopadu na pódiu Dvořá-
kovy síně v pražskémRudolfi-
num. Originální symfonic-
kou koncertní show The Ga-
ming Music Live Vol. 2 oživí
podmanivé melodie největ-
ších herních titulů posled-
ních let i nesmrtelných video-
her, jako jsou Elden Ring,
Dark Souls III, Mortal Kom-
bat, Super Mario, The
Witcher 3, Final Fantasy, Zel-
da, Mafia 2, God of War, Halo

3 nebo Duke Nukem. Vystou-
pení umocní i originální svě-
telná choreografie, která ma-
gický, emotivní zážitek ještě
podtrhne. „Pojďme si společ-
ně vychutnat a užít tu pravou
krásu a podstatu hudby z nej-
slavnějších videoher. Zažijte
koncert, v němž se propojí
hudba z herních titulů s ži-
vým hraním symfonického
orchestru, a vy se konečně bu-
dete moci plně soustředit jen
na samotnou hudbu a její krá-
su a doslova si vychutnat kaž-
dý její tón,“ říká Martin Šan-
da, šéfdirigent a ředitel Bohe-
mian Symphony Orchestra
Prague, a dodává, že koncert-
ní showmá podle něj ten pra-
vý potenciál propojit poslu-
chače napříč generacemi,
mladé, kteří si přijdou naživo
užít melodie ze svých oblíbe-
ných her, s generacemi jejich
rodičů a prarodičů, kteří
ve velké míře přicházejí
za klasikou a klasickým sym-
fonickým orchestrem. MET

Tato nabídka je kusově omezena.

Tak mlsají
skuteční znalci

dmBio
sušenky v čokoládě
90 g

5990
6,66 Kč za 10 g

DLOUHODOBÁCENA

od 07.10.2024 59,90Kč

Kč

VEGAN

dmBio
marcipánové kuličky
v čokoládě
125 g

8490
67,92 Kč za 100 g

DLOUHODOBÁCENA

od 07.10.2024 84,90Kč

Kč

Tato nabídka je kusově omezena.

Moje dm-app
dm.cz

BIO

Od 1. ledna příštího roku má
vstoupit v platnost nová úpra-
va zákoníku práce, která
bude za předem stanovených
podmínek umožňovat pra-
covní dobu podle vlastního
přání. Jaké může mít tato no-
vela dopady na vztahy ve fir-
mě? Zeptali jsme se zástupců
českých firem, zda by tuto
možnost využili a jak by řeši-
li například výplatu svých za-
městnanců. „Benevolentní za-
městnavatel rovná se v drtivé
většině případů spokojený
a loajální zaměstnanec,“ uvá-

dí Honza Vašík, výkonný ředi-
tel kreativní agentury Fairy
Tailors.
Dopady této konkrétní

úpravy zákoníku práce vní-
má veskrze pozitivně. Prav-
dou nicméně zůstává, že
pro některé pracovní pozice
bude tato úprava prakticky
bezpředmětná, protože flexi-
bilní podmínky práce zkrát-
ka a dobře nejsou z podstaty
fungování oboru, oblasti či
odvětví možné. „Typicky se
jedná o pracovníky směn-
ných provozů. Své uplatnění

si tedy najde spíše ve služ-
bách nebo IT sektoru, kde je
možné určitou míru volnosti
nalézt již nyní,“ říká Vašík.
Podle Jana Skovajsy, zakla-

datele digitální agentury my-
Timi, je to pro jejich firmu
spíše hrozba, protože dlouhá
léta jsou v dané oblasti pioný-
rem a všichni zaměstnan-
ci/kontraktoři mohou praco-
vat, kdy chtějí a odkud chtějí,
pokud mají hotovu práci.
„Její zavedení je pro nás hroz-
bou, protože to sníží naši kon-
kurenční výhodu. Pro jiné fir-

my se obávám, že to může
být také hrozba, protože po-
kud vyloženě nebudou mít
nastavený chytře systém prá-
ce, je vysoká šance, že se jim
situace vymkne z rukou a bu-
dou mít problém kombino-
vat dobré výsledky, týmové-
ho ducha a pracovní čas,“ uvá-
dí Skovajsa. Michal Bočan,
spoluzakladatel aplikace Pod-
pisovna, se domnívá, že nove-
la výrazné dopady na samot-
né fungování firemmít nebu-
de. V mnoha oborech, de fac-
to, již flexibilní pracovní

doba existuje. Může to mít
efekt na pocitový „komfort“
zaměstnavatelů, kdy budou
moci stávající „nepsané“ do-
hody ukotvit. Hrozbou by
mohla být představa, že na ta-
kovou dohodu má nárok kaž-
dý, bez ohledu na provozní
potřeby firmy. „Bez určité fle-
xibility se již dnes neobejde
žádná firma našeho typu. Bez-
břehá volnost je ale těžko
představitelná i u nás, takže
dohody by musely obsahovat
jasné vymezení pracovní
doby,“ říká Bočan. TES

KRÁTCE

inzerce

Orchestr vystoupí pod vedením dirigenta Martina Šandy. ARCHIV

Na vlastní kůži
Muzeum Františka Sko-
palíka v Záhlinicích,
místní části Hulína na
Kroměřížsku, v sobotu
návštěvníkům představi-
lo tradiční lidová řemes-
la. Při práci pozorovali
přadlenu, tkadlenu, per-
níkářku, kováře, hrnčí-
ře nebo řezbáře. Sezná-
mili se i s pražením
kávy v kamínkách nebo
způsoby lisování ovoce.
Podstatnou část řemesel
si lidé mohli také vy-
zkoušet.

Animánie
Krátké soutěžní animo-
vané snímky mladých
tvůrců z celého světa, ce-
lovečerní profesionální
animované novinky
i klasiku, herní zónu, vý-
stavy či výtvarné dílny
nabídne od čtvrtka do
neděle v Plzni meziná-
rodní Festival Animánie.
Letos má festival podti-
tul Poletíme, řekl drama-
turg Matěj Forejt. ČTK

Tóny nad městy
Již třiadvacátým rokem
se mezi očekávaná pod-
zimní hudební klání při-
řazuje přehlídka Tóny
nad městy, jejíž zvlášt-
ností je, že program dělí
mezi metropoli a menší
města republiky. Mimo-
řádné zážitky slibují
koncerty mezzosopra-
nistky světového jména
Edity Randové, jež vy-
stoupí spolu s varhaní-
kem Janem Kalfusem ve
čtvrtek od 18.30 hodin
v kostele sv. Klimenta
v Klimentské ulici. MET

Propojení posluchačů napříč
generacemi pomocí melodie

Pracovní doba podle vlastního přání?

KRÁTCE



Dražba členského podílu v bytovém družstvu –
bytová jednotka 1+1 v obci Slaný, okres Kladno
Jedná se o dražbu družstevního podílu v bytovém družstvu Stavební
bytové družstvo ve Slaném, IČ: 00035505, se kterým je spojeno
užívání družstevního bytu č. 19 v bytovém domě čp. 277 na ulici
Cyrila Boudy, 274 01 Slaný. Bytová jednotka je o dispozici 1+1
a sestává z kuchyně, pokoje, předsíně, koupelny a WC. Okna bytu
jsou plastová. Vchodové dveře bytu jsou dřevěné plné. Vnitřní dveře
bytu jsou dřevěné plné a posuvné.Orientacemístností je na jih. Jádro
bytu je umakartové. Koupelna je se sprchovým koutem a s WC.
Podlahy jsou pokryté keramickou dlažbou a plovoucí podlahou.
Obklady jsou keramické. Byt prošel částečnou rekonstrukcí před
cca 15 lety (koupelna). Byt je určen k modernizaci. Užitná plocha
jednotky je 39 m2. Fasáda domu je zateplená. Stavebně-technický
stav objektu je průměrný.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 3. 12. 2024.

Dražba podílu id. 1/2 na bytové jednotce 3+1
v obci Rynárec, okres Pelhřimov
Jedná se o dražbu spoluvlastnického podílu o velikosti id. 1/2 na
bytové jednotce č. 54/1 o dispozici 3+1, která se nachází v budově
č.p. 54 v obci Rynárec v 1. NP. Byt sestává z chodby, kuchyně,
3x pokoje a koupelny se sprchovým koutem aWC, chybí kuchyňská
linka. Byt je v původním stavu s minimální údržbou. Užitná plocha
jednotky je 69,8 m2. Z IS sítí je nemovitá věc napojena na veřejný
vodovod, kanalizaci a elektřinu. Vytápění bytu zajišťuje kotel na
tuhá paliva. Ohřev teplé vody zajišťuje bojler a kotel na tuhá paliva.
Bytová jednotka se nachází v samostatně stojícím, přízemním,
nepodsklepeném rodinném domě s obytným podkrovím. Fasáda
domu není zateplená. V domě se nacházejí 2 jednotky (č. 54/1
a č. 54/2). K domu patří oplocená zahrada. Přístup k nemovité věci
je po místní zpevněné komunikaci.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 21. 11. 2024.

Dražba podílu id. 1/3 na RD se zahradou v obci
Arnoltice, okres Děčín
Jedná se o dražbu spoluvlastnického podílu o velikosti id. 1/3 na
zděném, podsklepeném rodinném domě s využitým podkrovím
pod sedlovou střechou. Objekt se nachází na adrese Arnoltice 56,
407 14 Arnoltice. Pozemky leží v mírně sklonitém terénu, tvoří
jednotný funkční celek a jsou přístupné po veřejné komunikaci.
Dům je napojen na IS: elektro, obecní vodovod, žumpa. Objekt
sestává z bytové jednotky o velikosti 7+1 s kompletním sociálním
zařízením. Původní stáří objektu je dle dostupných materiálů přes
80 roků. Na domě byla provedena přístavba směrem do uliční
a dvorní části. Zároveň byla provedena rekonstrukce střešní krytiny
a částečné zateplení objektu. Celkový technický stav a údržbu lze
ke dni ocenění uvažovat jako stavba se zanedbanou údržbou.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 19. 11. 2024.

Dražba členského podílu v bytovém družstvu –
bytová jednotka 1+1 v obci Olomouc
Jedná se o dražbu družstevního podílu v Bytovém družstvu
AVION OLOMOUC, IČ: 03085511, se kterým je spojeno užívání bytu
č. 57 v bytovém domě č.p. 359, Olomouc – Neředín. Byt č. 57 se
nachází v budově č.p. 359 v 7. NP a jeho dispozice je 1+1. Byt
sestává z pokoje, kuchyně, chodby a koupelny +WC. Okna bytu jsou
plastová. Vchodové dveře bytu jsou dřevěné plné. Vnitřní dveře bytu
jsou dřevěné prosklené. Orientace místností je na západ. Jádro bytu
je umakartové. Koupelna je se sprchovým koutem a s WC. Podlahy
jsou pokryté parkety a PVC. Byt je v původním stavu, určen k celkové
rekonstrukci a modernizaci. K bytu patří dvě lodžie (každá 3,42 m2).
Užitná plocha jednotky je 33,23 m2. Fasáda domu je zateplená.
Stavebně-technický stav objektu je dobrý.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 28. 11. 2024.

Dražba podílu id. 1/25 na bytové jednotce 4+1
v obci Karviná
Jedná se o řadový, krajní, bytový dům panelové konstrukce s jedním
číslem popisným. Budova má 8 NP. Okna budovy jsou plastová.
Parkování je možné v omezeném množství před domem. Vchodové
dveře jsou hliníkové prosklené. V budově je výtah. Fasáda domu
je zateplená. Stavebně-technický stav objektu je dobrý. Přístup
k nemovité věci je po místní zpevněné komunikaci s chodníkem.
Dražená jednotka č. 2262/22 se nachází v budově č.p. 2262 v 1. NP
a její dispozice je 4+1. Jednotka sestává z kuchyně, pokoje, pokoje,
pokoje, pokoje, chodby, sklepa, koupelny a WC. K bytu patří balkon
(2,98 m2). Podlahová plocha balkonu se nezapočítává do celkové
užitné plochy jednotky. Užitná plocha jednotky je 79 m2.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.okdrazby.cz dne 28. 11. 2024.

Opakovaná dražba podílu id. 449/10008 na pozemku
v k.ú. Horní Počernice, obec Praha,
vyvolávací cena 65 000,-
Jedná se o opakovanou dražbu spoluvlastnického podílu o velikosti
id. 449/10008 k pozemku p.č. 1470/14 - ostatní plocha, o výměře
624m2, v k.ú.Horní Počernice,obec Praha,okres Hlavníměsto Praha,
který je situován v okrajové části města Praha, místní části Horní
Počernice. Pozemek je situovaný v rovinném terénu s přístupem po
zpevněné, veřejné komunikaci. Dle platného územního plánu města
Praha je pozemek zahrnut v plochách zastavitelného území - OV -
všeobecné obytné.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 4. 12. 2024.

Opakovaná dražba podílu id. 1/2 na pozemku v obci
Medlovice, okres Uherské Hradiště,
vyvolávací cena 5 500,-
Jedná se opakovanou o dražbu spoluvlastnického podílu
o velikosti id. 1/2 k pozemku parc.č. 1014/5 - ostatní plocha,
o výměře 75 m2, v k.ú. Medlovice u Uherského Hradiště, obec
Medlovice, okres Uherské Hradiště, který je situován ve vnitřní,
zastavěné části obce Medlovice, v rovinném terénu s přístupem po
zpevněné, veřejné komunikaci. V obci Medlovice se nachází tyto
IS: elektro, hloubková kanalizace, obecní vodovod, plynové vedení.
Dle platného územního plánu obce Medlovice je pozemek zahrnut
v plochách jako: „BI - plochy individuálního bydlení“.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 5. 12. 2024.

Opakovaná dražba pozemků v obci Soběslav, okres
Tábor, vyvolávací cena 163 985,-

Jedná se o opakovanou dražbu celkem dvanácti pozemků,
z toho pěti lesních pozemků o celkové výměře 8.452 m2, dále
pěti pozemků vodní plochy o celkové výměře 5.485 m2 a dvou
pozemků ostatní plochy o výměře 702 m2, vše v k.ú. Nedvědice
u Soběslavi, obec Soběslav, okres Tábor. Předmětem dražby je
dále spoluvlastnický podíl o velikosti id. 1/17 na pozemku parc.č.
901/12 - ostatní plocha, o výměře 45 m2, rovněž v k.ú. Nedvědice
u Soběslavi. Na pozemku se nachází zpevněná (asfaltová)
komunikace. Podrobný popis je patrný z ocenění.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 10. 12. 2024.

Dražba podílu id. 1/30 na RD v obci Nová Ves nad
Lužnicí, okres Jindřichův Hradec
Jedná se o dražbu spoluvlastnického podílu o velikosti id. 1/30
na řadovém, krajním, přízemním, částečně podsklepeném
RD s obytným podkrovím a půdním prostorem. Budova je
pravděpodobně založena na základových pasech. Konstrukce
budovy je smíšená a její stavebně-technický stav je odpovídající
zanedbané údržbě – vhodná k rekonstrukci. Střecha budovy je
sedlová s krytinou z pálených tašek. Fasáda domu není zateplená.
K domu patří oplocená zahrada. VI. NP se nachází obytný prostor
se dvěma pokoji, kuchyní a WC.Ve 2. NP je pokoj, koupelna a půdní
prostor. Z IS je nemovitá věc napojena na přípojku elektřiny,
vodovodu a kanalizace, kdy tyto byly v době ocenění odpojeny.
Přípojky nebylo možné ověřit.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 20. 11. 2024.

VYVOLÁVACÍ
CENA

337 778,-

VYVOLÁVACÍ
CENA
10 000,-

VYVOLÁVACÍ
CENA

410 000,-

VYVOLÁVACÍ
CENA

1 318 000,-

VYVOLÁVACÍ
CENA
32 000,-

VYVOLÁVACÍ
CENA

1 560 000,-

Veškeré podrobné informace k jednotlivým dražbám (včetně znaleckého posudku, fotodokumentace a dražební vyhlášky) lze nalézt na výše uvedených
dražebních portálech, kdy pro vyhledání použijte název dražby.
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Je to první taková
poštovní známka,
kterou lze poslat. Je
použita infračervená
technologie.

Vánoční přání mohou lidé
v Německu letos posílat se
známkou, která zpívá a vyprá-
ví příběhy. Podle ředitelky
poštovních služeb skupiny
DHL Nikoly Hagleitnerové
jde o první hrající vánoční
známku v Německu. Písně
a mluvené slovo zazní po při-
ložení speciální tužky.

„Ve vánoční pekárně“
Pošta natiskla 40 milionů
těchto známek s vánočním
motivem a podle Hagleitnero-
vé předpokládá, že se všech-
ny za šest týdnů zbývajících
do Vánoc prodají. Německá
pošta představuje novou
známku s vánočními motivy
každý rok. Na té letošní v hod-
notě 85 centů je scéna, na níž
dvě děti pečou vánoční cukro-
ví a třetí píše dopis. V křesle
sedí dědeček předčítající z vá-
noční knížky. Unikátní je při-
tom známka tím, že se díky
inovativní technologii po při-
ložení speciální interaktivní
tužky tiptoi začnou přehrá-
vat zvuky, například píseň
„Ve vánoční pekárně“.

V Německu je tato skladba
hamburského písničkáře Rol-
fa Zuckowského, který se pro-
slavil písněmi pro děti, velmi
oblíbená. Na jiném místě
po přiložení tužky známka vy-
světlí původ Vánoc a někte-
rých s nimi spojených tradic.
Po kontaktu s místem,
na němž sedí v křesle děde-
ček nápadně podobný
Zuckowskému, zazní vánoční
vyprávění. „Není to elektro-
nické, není v tom čip, je to za-
ložené na infračervené tech-
nologii,“ vysvětlil při předsta-
vení vánoční známky v berlín-
skémMuzeu komunikace Cle-
mensMaier, šéf firmy Ravens-
burger.

Tužkou tiptoi
Známý výrobce puzzle, desko-
vých her a dětských knížek
na vzniku známky s Němec-
kou poštou spolupracoval.
Tužka tiptoi se prodává
s řadou interaktivních kní-
žek a her firmy Ravensburger
a je tak podle Maiera v mno-
ha německých domácnos-
tech.
Aby si mohli zvukové zá-

znamy ze známky zájemci

přehrát, musejí si na tužku
zdarma stáhnout z internetu
odpovídající audiosoubory,
které se přehrají po kliknutí
na různá místa na známce.
Pokud děti či dospělí doma
tužku tiptoi nemají, mohou
si písně a vyprávění přehrát
i na internetu. „Doufám, že
naší inovativní a interaktivní
známkou nadchneme
pro psaní dopisů i tu nejmlad-
ší generaci,“ řekla Hagleitne-
rová z firmy DHL. ČTK

ZAPRÁŠÍ SE PO NÍ

Speciální poštovní známka byla představena v berlínskémMuzeu komunikace. AP

Stáhněte si nyní aplikaci
Moje dm, nechte se
inspirovat, objevujte
novinky a usnadněte si
nakupování.

nyní stáhnout

Moje dm-app

= 100 KČ SLEVA*

400 BODŮ

Moje dm-app
dm.cz

Moje dm,
s tebou si
nákupy
užívám

* Po prvním stažení aplikace Moje dm, registraci a následném propojení s vaší dm active beauty kartou
získáte eKupon na 400 extra bodů. eKupon lze aktivovat a uplatnit měsíc po stažení aplikace. eKupon
lze uplatnit pouze jednou. eKupon lze kombinovat s produktovými kupony a eKupony, nelze kombinovat
s kupony, eKupony či aktivitami na celý nákup. Sbírání a uplatnění bodů se nevztahuje na nákup dárkových
a předplacených karet, vratné obaly, na počáteční kojeneckou mléčnou výživu dle zákona č. 40/1995 Sb.,
O regulaci reklamy, a na potraviny pro zvláštní lékařské účely dle nařízení Komise v přenesené pravomoci
(EU) č. 2016/128.

Na Papui Nové Guineji je ne-
uvěřitelné úplně všechno –
lidé, příroda, města, vesnice
i komunikace, říkali herci
a cestovatelé Pavel Liška a Jan
Révai návštěvníkům veletrhu
Caravaning Brno, kde se kona-
lo jejich vyprávění o zemi,
kam se vydali na motorkách.
Jeli tam natočit další cestopis-
ný film. Divák podle nich vidí
to, co viděli oni, protože kame-
raman natáčí první okamžiky.
Záběry dopředu nepřipravova-
li. O zemi, která leží na rovní-

ku severně od Austrálie, se po-
dle nich traduje spousta mýtů
a obvykle se o ní mluví
ve dvou extrémních rovinách.
„Buď je líčená tak, že je krás-
ně barevná se spoustou etnik
a krásnými maskami, nebo je
líčená tak, že je nebezpečná.
Obojí je pravda,“ řekli herci,
ale dodali, že tyto názory jsou
„vyhnané do extrému“. Film
bude mít v kinech premiéru
ve čtvrtek. Jmenuje se Vandrá-
ci na ostrově lidojedů a ná-
zvem volně navazuje na starší

film Vandráci. V něm předsta-
vili své putování Střední Ame-
rikou. Jejich první film byl
plný humoru. „Je i v tomto fil-
mu, ale někdy na něj nebyl
úplně čas. Často žasneme a di-
víme se,“ shodli se. Oba herci
motorkáři neměli dopředu při-
pravený žádný scénář a stejně
jako poprvé spoléhali na to,
že země napíše příběh sama.
I proto, že jde o jedno z posled-
níchmíst, kde je nedotčená di-
vočina a velká část lidí žije
v tradičních vesnicích. ČTKPavel Liška FB CARAVANING BRNO

inzerce

„Nalíčená, ale i nebezpečná,“ říkají
herci motorkáři o Papui Nové Guineji

Hrající vánoční známka
není první inovací, kterou
Německá pošta v posled-
ních letech představila.

• Loni vydala svou první
kryptoznámku, která je
kombinací fyzické poštov-
ní známky a sběratelské-
ho digitálního tokenu
NFT (non-fungible token,
nezastupitelný token).
Motivem prvního kusu
série s historickými stavba-
mi byla berlínská Branibor-
ská brána ztvárněná
umělou inteligencí (AI).

• Od té doby se na přepáž-
kách pošt objevila už
i kryptoznámka s katedrá-
lou v Kolíně nad Rýnem
a bavorským zámkem
Neuschwanstein.

• Pošta očekává, že se
po této vánoční specialit-
ce zapráší. „Naštěstí
před Vánocemi ještě mno-
ho lidí v Německu stále
píše přání a dopisy. Takže
těch čtyřicet milionů prav-
děpodobně vystačí taktak
do Vánoc,“ dodala Hagleit-
nerová z DHL. ČTK

Německo posílá vánoční přání
s mluvící a zpívající známkou
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Nová vymoženost by
mohla pomoci k čas-
nému objevení Par-
kinsonovy nemoci.

Pár minut telefonního hovo-
ru – tolik stačí unikátní české
aplikaci k tomu, aby rozpo-
znala počínající Parkinsono-
vu nemoc. Speciální software
analyzuje během rozhovoru
řeč volajícího a dokáže při-
tom odhalit i nepatrné změ-
ny v hlase, které předzname-
návají nástup choroby. Na vý-
voji aplikace pracuje tým věd-
ců a lékařů z Národního ústa-
vu pro neurologický výzkum,
1. lékařské fakulty UK a Fakul-
ty elektrotechnické ČVUT.
Jejich objev by mohl pomo-

ci s včasnou diagnostikou
onemocnění, která je u Par-
kinsonovy nemoci zásadní.
Pokud se chorobu podaří za-
chytit v raném stadiu, mo-
hou lékaři nasadit cílenou te-
rapii, která umí postup jinak
nevyléčitelného onemocnění
zpomalit.

Monotónní hlas
„Porucha řeči je jedním z prv-
ních projevů Parkinsonovy
nemoci. Společně s kolegy
jsme se proto pokusili vyvi-
nout mobilní aplikaci, která
by dokázala problémy odha-
lit na základě analýzy usku-
tečněných telefonních hovo-
rů,“ popisuje Petr Dušek

z Neurologické kliniky
1. LF UK a VFN v Praze, člen
Národního ústavu pro neuro-
logický výzkum Neur-IN.
Do studie odborníci zapoji-

li přes 70 účastníků – kromě
lidí s počínající Parkinsono-
vou nemocí sledovali také pa-
cienty, kteří trpí takzvanou
poruchou chování v REM
spánku. Právě ta totiž bývá
prvnímpříznakemnastupují-
cího neurodegenerativního
onemocnění.
„U pacientů jsmemonitoro-

vali dva typy aktivit. Pokud
udělili souhlas, aplikace ana-
lyzovala jejich uskutečněné
telefonní hovory. Ukázalo se,
že ke správnému vyhodnoce-
ní stačí, aby člověk volal při-
bližně 18 minut, což odpoví-
dá například devíti krátkým
hovorům s přáteli nebo rodi-
nou. Zároveň měli účastníci
za úkol přečíst v aplikaci vy-
brané pasáže textu, přičemž
poruchu aplikace spolehlivě
rozpoznala po zhruba 120 slo-
vech,“ popisuje Dušek.
Díky tomu mohli vědci po-

rovnávat rozdíly v řeči za růz-
ných podmínek – jinak se to-
tiž obtíže projevují, pokud
člověk mluví nenuceně spat-
ra, a jinak, když má předčítat
předem daná slova.
„Obecně je hlas lidí s Par-

kinsonovou nemocí více mo-
notónní – to odlišuje jejich
řeč od mluvy zdravého člově-
ka. Typická je zhoršenámelo-
die řeči, hlasitost a srozumi-
telnost. V pozdějších stadiích

nemoci jsou tyto obtíže
dobře slyšitelné. Na počátku
alemohou být změny jen vel-
mi nepatrné – i ty však doká-
že naše aplikace spolehlivě
rozpoznat,“ přibližuje neuro-
log. Už dříve se jeho týmu po-
dařilo popsat tři typy řečo-
vých poruch, které pacienty
s Parkinsonovou nemocí po-
stihují. „Podle toho, jakou po-
ruchou pacient trpí, jsme
schopni předpovědět, jak se
bude jeho nemoc dále vyvíjet
a jak zareaguje na léčbu. Nej-
hůře odpovídají na terapii pa-
cienti se zhoršenou artikula-
cí, kteří mají obecně průběh
nemoci těžší,“ popisuje Du-
šek.

Fáze testování
Aktuálně je mobilní aplikace
vyvinutá na Fakultě elektro-
technické ČVUT ve fázi testo-
vání – odborníci jsou ale prv-
ními výsledky nadšeni. „Apli-
kace je velmi spolehlivá. Vý-

sledky jsou srovnatelné s ana-
lýzami hovorů, které jsme
s pacienty nahrávali v labora-
torních podmínkách na kva-
litní mikrofon. Mobil by se
tak do budoucna mohl sku-
tečně stát plnohodnotným
nástrojem, který nám pomů-
že zavčas diagnostikovat Par-
kinsonovu nemoc,“ říká Jan
Rusz z FEL ČVUT, v jehož
týmu aplikace vznikla. Právě
masová dostupnost a snad-
nost používání jsou podle
vědců hlavními výhodami vy-
vinutého softwaru. „Dopo-
sud probíhaly analýzy řeči
tak, že pacient přišel k nám
na kliniku, tam jsme mu na-
sadili profesionální mikro-
fon a v tiché místnosti musel
půl hodiny plnit zadané úko-
ly. Díkymobilu se vše zjedno-
dušilo – teď stačí, když si člo-
věk stáhne aplikaci a udělí
souhlas s odesíláním hovorů
k analýze,“ říká Vojtěch Ill-
ner, hlavní autor studie. MET

KTERÁ ZÍSKÁ JEHO SRDCE?

OD 12. LISTOPADU
KAŽDÉ ÚTERÝ A STŘEDA

Nová aplikace rozpozná onemocnění z nahrávky hovoru. PROFIMEDIA

inzerce

Haló, telefone. Myslíš, že
mám parkinsona?
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Podvodníci cílí
na všechny věkové
skupiny včetně
mladé generace.

Nakupování na internetu při-
nášímnoho výhod a s tím při-
rozeně přichází i nová rizika.
Hlavním problémem je, že
při on-line nákupu zboží ku-
pujeme něco, co jsme neměli
možnost fyzicky prohléd-
nout nebo vyzkoušet. Totéž
platí o nákupu služeb. Nevidí-
me, kdo stojí na druhé stra-
ně. Spoléháme pouze na in-
formace, které vidíme ve
webovém prohlížeči. Často-
krát se pak může stát, že
stránka byla třeba podvodná.
Jak bezpečně nakupovat
na internetu?

Jen ověřenéweby
Podle Ondřeje Tylečka, gene-
rálního ředitele kreativní
agentury Fairy Tailors, je pře-
devším důležité, aby lidé na-
kupovali pouze na důvěry-
hodných a ověřených e-sho-
pech. „Důvěryhodný obchod
má jasně uvedené kontaktní
údaje, obchodní podmínky
a recenze od zákazníků. Před
platbou je dobré zkontrolo-

vat zabezpečení stránky –
v adresním řádku by měla
být ikona visacího zámku
a URL bymělo začínat ‚https’.
Vyhněte se používání veřej-
ných wi-fi sítí pro platby a ni-
kdy nezadávejte citlivé úda-
je, pokud si nejste jisti, že
jste na správné stránce,“ ape-
luje Tyleček.
Podle Jany Večerkové, ředi-

telky kurzů programování
Coding Bootcamp Praha, je
určitě namístě zkontrolovat

identitu obchodníka (platné
IČO, kontaktní údaje) či třeba
recenze. „Také zkontrolujte,
že tam, kam píšete název
stránky v prohlížeči, najdete
symboly jako https a zámek,
jež potvrzují zabezpečené při-
pojení,“ dodává Večerková.

Phishing či smishing
S rostoucím počtem interne-
tových obchodů se zvyšují
také podvodné taktiky, které
se dají často velmi špatně pro-

kouknout. „Dnes se často se-
tkáváme s phishingem, tedy
podvodnými e-maily či zprá-
vami, které se tváří jako od
bank nebo velkých obchod-
ních platforem. Tyto zprávy
vybízejí uživatele, aby klikli
na odkaz a zadali své údaje –
pokud na to přistoupí, mo-
hou o ně přijít. Dalším tri-
kem jsou falešné e-shopy na-
bízející neexistující zboží za
neuvěřitelné ceny. Roste také
trend takzvaného ‚smishin-

gu‘ – falešné SMS zprávy od
‚bank‘ nebo ‚dopravců‘, které
lákají na falešné odkazy,“
konstatuje šéf agentury Fairy
Tailors.
Podle Večerkové interneto-

ví podvodníci cílí na všechny
věkové skupiny. „Využívají
různých psychologických tri-
ků a aktuálních událostí. Sa-
mozřejmě ale nejvíce cílí na
ty skupiny, kde cítí nejvyšší
možnost úspěchu, protože
jsou nejzranitelnější, jako na-
příklad senioři. Všeobecně
ale tito podvodníci využívají
stále sofistikovanějších tech-
nik, jako jsou deepfakes
nebo umělá inteligence, kte-
ré jsou čímdál hůře odhalitel-
né všemi skupinami obyva-
tel,“ popisuje Večerková.
Podle Tylečka ale už

e-šmejdi cílí i na mladou ge-
neraci. „Vedle seniorů se sna-
ží zneužít zaneprázdněnosti
a pohodlnostimladších uživa-
telů, kteří snadno přehléd-
nou podezřelé znaky a rychle
kliknou na odkazy v e-mai-
lech nebo zprávách. Objevují
se i podvody, které přímo cílí
na specifické skupiny, jako
jsou rodiče dětí – třeba pod-
vodné stránky nabízející zlev-
něné hračky. Podvodníci tak
reagují na aktuální situaci,
například během pandemie
nabízeli ‚zázračné‘ ochranné
prostředky,“ komentuje Tyle-
ček.

Důležité je vzdělávání
Jak se na internetu chránit?
„Důležité je používat silná
hesla a nesdílet jemezi různý-
mi účty. Aktivujte si dvoufá-
zové ověření na důležitých
účtech, zejména u bank
a e-shopů. Nikdy nesdílejte
své citlivé údaje přes e-mail,
chat nebo telefon. Počítače
a mobilní zařízení by měly
být chráněné antivirovým
programem a pravidelně ak-
tualizované. Další ochranu
poskytují bankovní aplikace,
které nabízejí notifikace
o platbách – díky nim může-
te podvodné platby rychle od-
halit a zablokovat,“ pokraču-
je Tyleček.
Podle Večerkové je nejdůle-

žitější vždy přemýšlet o tom,
co děláme a proč. „Měli by-
chom se pravidelně vzdělá-
vat ohledně nových nebezpe-
čí a jak jim předejít. Nevěřte
všemu, co vidíte na interne-
tu, a ověřujte si informace
z více nezávislých zdrojů,“
uzavírá Večerková.

TEREZA
ŠIMURDOVÁ
tereza.simurdova@metro.cz

Štědrá nadílka bez
nadělení na účtu.

Samozřejmě.

Více na rb.cz

Vánoce jsou za dveřmi. Máme pro vás tipy,
jak si nákupy užít bezpečně a s radostí.

#BezpecneNakupy

S internetovými podvody se
může setkat každý. Když už
tedy naletíme, co v tu
chvíli dělat? Většina z nás
nad tímmávne rukou,
zvláště pokud jde o nízké
částky.

• Určitě jako první je
potřeba co nejrychleji
nahlásit bance, že jste
byli okradeni nebo
minimálně si nechat
zablokovat platební
kartu, aby podvodník byl
co nejdříve odstřižen.

• Také je možné podat
trestní oznámení ohledně
příslušného podvodu
na policii.

• Při podvodu například
skrze skupiny
na sociálních sítích
můžete minimálně
varovat ostatní lidi či svůj
blízký okruh známých
a přátel.

• Pokud je to možné,
sežeňte o podvodu
důkazy. TES

Jak bezpečně nakupovat na
internetu a nezbláznit se z toho?

inzerce

CO KDYŽ NALETÍME?
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@mojemetro
Jednou z nejpříjemnějších domácích činností je podle mě
úklid. Což nemyslím nijak ironicky ani „vtipně“. Opravdu to
považuji za uklidňující a „úklidňující“ činnost. Problém je, že
člověk má málokdy čas si ho doopravdy užít. Takový ten rych-
lý, z nutnosti, aby se alespoň největší nepořádek nějak odstra-
nil, to není nic pro mě. V přirozeném běhu života ale probíhá
85 procent právě tímto způsobem. Vždy přitom alespoň
sním, že jednou se dostanu k pořádnému, hloubkovému, až
meditativnímu úklidu. Takovému, který nastolí absolutní po-

řádek! No, trochu jsem se ne-
chal unést, snad mi rozumíte.
Nicméně i tenhle hop šup úklid
je lepší než nic. Člověka potěší
okamžitě vidět výsledek své prá-
ce a hned se v prostředí cítí lépe.
Říká se, že (ne)pořádek, jaký si
kdo umí kolem sebe a ve svých
věcech udělat, zrcadlí stav jeho
duše. Zjednodušeně řečeno,
když vidíme binec na stole, vel-

mi pravděpodobně panuje podobný chaos i v mysli jeho maji-
tele. Proč nám (kromě čistě hygienických důvodů) dělá ra-
dost, když máme uklizeno? Můj amatérský psychologický vý-
klad je, že nejspíš doufáme, že tento proces funguje i obráce-
ně. Že když si uklidíme na stole, automaticky se nám uspořá-
dají myšlenky a pocity v našem nitru. Jestli to tak opravdu je,
by mi asi musel potvrdit nějaký profesionál, ideálně psycho-
log povoláním. Pokud by to ale potvrdil, mohl by tím zároveň
ohrozit svou živnost! Protože předpoklá-
dám, že zaplatit si paní na úklid vyjde
o dost levněji než terapeutická sezení.

Kromě
lehké

buzerace („měl
bys víc spát“,
„udělej ještě
několik kroků“).

LUŠTĚNKA:POLE
ŘEŠENÍSUDOKU:

LUŠTĚNKA

Příspěvky odMirka Seiferta jsou už pravidelným osvěžením
#deníkuMetro a jeho #Metrotagu. Možná by už vydaly na malou
básnickou sbírku. Poezie není v 21. století tak přitažlivá jako v tom
minulém a v těch předminulých. Už proto, že je snazší zmáčknout
příslušné tlačítko nebo symbol na displeji mobilu.

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!

Doplňte do obrazce všechna slova.

3 – AKT,
BYT, LES,
OSM, SOB,
SRP

4 – EMIL,
LAŠI, LIDÉ,
LUSK, ORBA,
RÝŽE, ŽELÉ

5 – ALBUM,
ETÁŽE,
IRSKO,
LARGO,
LUISA,
PIKLE,
POTĚR

Úklidový režim

MARDOŠA
ČLEN KAPELY TATA BOJS



INZERCE
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Mami, tady je čurbes
jako u nás doma!

JAROSLAV PAULÍK
Facebook

Teplotní rekordy: – 9,6 °C (1908) 17,3 °C (1977) Bio:

SUDOKU: DALŠÍ NAJDETE NAWWW.SUDOKU.CZ

• Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuce: PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2024 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití a šíření částí nebo
celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno.

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

20.15 Případy
1. oddělení (10/22)
Sladký vyděrač. Krimiseriál (ČR,
2013). Hrají: B. Polívka,
O. Vetchý, F. Blažek, P. Stach

21.15 Reportéři ČT
Kauzy a reportáže
s Anetou Snopovou

22.00 Do konce (1/6)
Docusoap České televize o uží-
vání života do poslední chvíle

22.45 Maigret a mrtvý z trati
Detektivní seriál (Fr./Belg./ČR,
1997). Hrají: B. Cremer, J. Boudet

00.15 AZ-kvíz

20.00 Sisi III (5/6)
Historický seriál (N/Rak., 2023).
Osudy legendární císařovny
ve víru otřesů evropské politiky
i romantických dobrodružství.
Hrají: D. Devenportová, J. Schü-
mann, D. Nosbuschová

20.50 Sisi III (6/6)

21.45 Favoritka
Historické drama (USA/VB,
2018). Hrají: O. Colmanová,
R. Weiszová, E. Stoneová

23.40 Nikdy neprohrát

01.35 Kostel sv. Jana Křtitele
v Sudicích

20.20 Kriminálka Anděl VI (12)
Svědectví ze záhrobí. Krimise-
riál (ČR, 2024). Vltava vyplaví
špatně zatížené tělo muže
se stopami po škrcení. Hrají:
D. Švehlík, M. Taclík, J. Lang-
majer, H. Dvořáková, O. Hes

21.35 Specialisté (42)
Krimiseriál (ČR, 2018). Hrají:
D. Prachař, J. Štáfek, J. Zadražil

22.45 Víkend
Příběhy štěstí, proher a objevů

23.25 Záhadné případy (3)
Mysteriózní seriál (ČR, 2024)

00.35 Mentalista IV (13, 14)

20.15 Temný Kraj (3)
Loupežníci (1/2). Krimiseriál
(ČR, 2016). Hrají: L. Vaculík,
K. Nováková, J. Teplý, K. Zima

21.35 Temný Kraj (4)
Loupežníci (2/2)

22.55 Honeymoon – líbánky
k nepřežití
Minuta vzájemných sympatií,
obřad v exotickém ráji a spo-
lečný život na opuštěné pláži!

23.45 Receptář prima nápadů

00.35 Policie v akci
Čtyři případy,
čtyři lidské osudy

19.00 YouTube Chart
Co trenduje ve světě?

19.30 Óčko hity
Klipy nonstop

21.00 Hot hity
Žhavé klipy

22.00 Naked Attraction Italy
Italská verze nahé seznamky!

22.30 Virtuální svět TV
Vydejte se na cestu kolem světa
z pohodlí vašeho domova

0.00 Óčko flirt
Proud klipů a sexy vzkazy
diváků Óčka

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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Mistr světa Lionel Messi s fot-
balisty Miami titul v zámoř-
ské MLS nezíská. Inter pře-
kvapivě vypadl v play-off už
v osmifinále. Po rekordní zá-
kladní části tým z Floridy ne-
stačil ve vyřazovací fázi hned
na prvního soupeře a navzdo-
ry úvodnímu vítězství pro-
hrál sérii s Atlantou 1:2 na zá-
pasy. V sobotním rozhodují-
cím utkání nestačil favorizo-
vaným domácím ani Messiho
gól, tým kolem osminásobné-
ho držitele Zlatého míče
pro nejlepšího světového fot-
balistu prohrál 2:3. Sedmatři-
cetiletýMessi, kterýmá vMia-
mi smlouvu do konce roku
2025, se bezprostředně
po utkání nevyjádřil. Jeho
spoluhráč a dlouholetý sou-
putník Jordi Alba neskrýval
zklamání a pozastavil se
nad systémem soutěže. ČTK

České reprezentant-
ky se snaží ukázat,
že jsou nejlepší žen-
ský hokejový tým
v Evropě.

České hokejistky porazily
v sobotu na turnaji v Södertäl-
je Švýcarsko 3:0 a ovládly
i druhou akci seriálu Euro
Hockey Tour v sezoně. Svě-
řenkyně kanadské trenérky
Carly MacLeodové vyhrály ve
Švédsku všechny tři zápasy.
Čisté konto udržela při de-

butu v brance osmnáctiletá
Barbora Dalecká. Trenérka
MacLeodová dala po Peslaro-
vé a Švejdové v brance šanci
třetí gólmance a také Dalec-
ká svou roli zvládla.
Více práceměla Lehmanno-

vá ve švýcarské brance, která
poprvé kapitulovala až v závě-

ru druhé třetiny, kdy ji překo-
nala Pejšová. Uklidňující dru-
hý gól přidala ve třetí části
Křížová. Poslední slovo měla
Vanišová, jež se prosadila
ve všech utkáních na turnaji.

„Od začátku zápasu jsme
se snažily držet pozice a stří-

let. Zpočátku nám to moc ne-
šlo, ale myslím si, že dohro-
mady jsme fungovaly dobře,“
řekla Daniela Pejšová na so-
ciálních sítích reprezentace.
„Bylo fajn, že jsme daly prv-

ní gól a pak už se vše jen zlep-
šovalo. To, že jsme se dostaly

do vedení, bylo hodně důleži-
té,“ podotkla obránkyně Bos-
tonu v zámořské lize PWHL.

Češky v Södertälje dostaly
jen dvě branky ve třech utká-
ních. Naopak samy sedmkrát
skórovaly. „Myslím si, že je to
zásluha všech holek, které
byly na ledě u všech gólů, kte-
ré jsme daly. Všechny jsme
pracovaly,“ pochvalovala si
Pejšová.
A ocenila i debutantku Da-

leckou. „Skvělý výkon, klo-
bouk dolů,“ řekla. Zároveň
byla Pejšová ráda, že repre-
zentace dokázala na severu
Evropy navázat na srpnový
triumf z Klotenu. „Není to
tak, že bychom si teď řekly,
že už nemusíme nic dělat. Po-
řád se ale snažíme ukazovat,
že jsme nejlepší tým v Evro-
pě. Pro nás je jen pozitivní, že
jsme vyhrály turnaje ve Švý-
carsku a uspěly i teď tady,“ do-
dala Pejšová. ČTK

9
Martin Nečas bodoval v de-
vátém utkání NHL v řadě,
gólem a přihrávkou ale ne-
odvrátil prohru hokejistů
Caroliny 4:6 v Coloradu. Je
to jeho nejdelší bodová sé-
rie. Během ní nasbíral dva-
cet bodů (7+13) a v produk-
tivitě soutěže je na děle-
ném čtvrtémmístě (8+15).

1
Útočník Patrik Schick ukon-
čil čekání na gól v sezoně
německé fotbalové ligy, ale
Leverkusenu to stačilo
na hřišti poslední Bochumi
jen na remízu 1:1. ČTK

Česká reprezentantka Noemi Neubauerova ujíždí Fince Emilii Vesa bě-
hem pátečního zápasu, který Češky vyhrály 2:1. ČTK

Hokejisté porazili
Švýcary
Po nepříjemné porážce od
Finů 0:4 si včera česká hoke-
jová reprezentace spravila
chuť. Porazila Švýcary 5:2
na turnaji Karjala. Aby zů-
stala na prvnímmístě, po-

třebovala výhru Švédů
s Finy. Tento zápas se hrál
po uzávěrce tohoto vydání.

Cavendish
skončil
Hvězdný britský spurter
Mark Cavendish uzavřel

cyklistickou kariéru vítěz-
stvím v kritériu v Singapu-
ru. Devětatřicetiletý jezdec
v létě překonal 35. etapo-
vým vítězstvím na Tour de
France rekord legendárního
Eddyho Merckxe. Při rozluč-
ce porazil mimo jiné elitní
sprintery Jaspera Philipsena
a Binjama Girmaye.

Baseballisté
neuspěli
Čeští baseballisté prohráli
závěrečné utkání na Asij-
ském turné s favorizova-
ným Japonskem 0:9. Šest
bodů v Nagoji odevzdali
v osmé směně. ČTK

Vadlejch se
rozloučil se
Železným
Oštěpař Jakub Vadlejch
po 14 letech odešel ze sku-
piny Jana Železného,
pod jehož vedením získal
řadu medailí z vrcholných
světových akcí. Dohodl se
na spolupráci s reprezen-
tačním trenérem Mirosla-
vem Guzdekem, který po-
máhá i bronzové olympij-
ské medailistce Nikole
Ogrodníkové. Světový re-
kordman Železný nově po-
vede olympijského šampio-
na z Tokia Inda Níradže
Čopru. Svěřencům navíc
kouč sdělil, že chce vést vr-
cholovou tréninkovou sku-
pinu už jen dva roky.
S Vadlejchem se Železný
neshodl na Čoprově pří-
chodu do týmu. ČTK
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ČÍSLA DNE Messi letos
odejde v MSL
s prázdnu

KRÁTCE

České hokejistky válcují.
Ovládly i druhý turnaj


